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Referat bestyrelsesmøde Danske Svømmebade 
 

1. Godkendelse referat 107  
Godkendt 

2. Genåbning / Håndtering Corona  
a. Seneste nyt og status pt. 

Der har været afholdt sektorpartnerskabsmøde 2. december. Ministeren var for første gang med 

ved mødet. Henrik Hvidesten, ny formand for IFFD, har foreslået at IFFD, HI og Danske 

Svømmebade inviterer sig selv til møde hos kulturministeren. Der er fremsendt henvendelse til 

ministeren, men der er endnu ikke kommet svar – ej heller kvittering for modtagelse.  

De tre foreninger er blevet enige om at lave et fælles debatindlæg i forlængelse af podcast-

udsendelsen ”Har vi brug for et idrætsministerium” lavet af Mediano Sports & Perspektiv, hvor det 

debatteres om idrætten har brug for sit eget ministerium.  

Omdrejningspunktet i debatindlægget er, at det vil være mere hensigtsmæssigt, at der tilføres 
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ressourcer til et samlet ministerium. 

Indlægget indsendes til Altinget og Danske Kommuner.  

 

Der er 20. november indsendt brev til både Kulturministeriet og Miljøministeriet vedr. 

problematikken i forhold til definition af et svømmebad og i forhold til udarbejdelse og 

administration af retningslinjer, hvor vi 30. oktober fra Kulturministeriet får oplyst at: 

Kulturministeriet udsteder de generelle retningslinjer for idrætsområde, men det er foreningerne 

under DIF som fortolker mere praksisnært på de enkelte områder. 

Vi afventer svar. 

3. Siden Sidst 
a. Ind- og udmeldelser. 

Der er ikke sket nyt siden sidst. 

 

b. AquaPunkt 

Billedmateriale og filer er overdraget fra Gigtforeningen og dermed er overdragelse umiddelbart på 

plads. Projektplan er forsat under udarbejdelse, herunder et budget som skal danne grundlag for 

ansøgninger om økonomisk støtte til projektet. 

Vi afventer i øjeblikket priser på rekvisitter fra LML Sport, som tidligere har leveret. 

 

c. Erhvervslivredderprøven 

Intet nyt 

 

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

Henrik Høy (HI) og Lars arbejder på at finde en mødedato med skolen for afklaring af forhold 

omkring uddannelsen. Både HI og Danske Svømmebade har et ønske om at have forsat fokus på 

uddannelsen som en mulighed for at tiltrække og fastholde arbejdskraft til branchen. 

 

e. Kurser 

 

Kursuskatalog 2021 er i uge 48 rundsendt med nyeste nummer af Svømmebadet. 

 

Der er i løbet af efteråret kommet flere henvendelse vedr. Teknik 1 kurser og flere har 

forhåndstilkendegivet, at de ønsker en plads på forårets kurser. Heriblandt flere campingpladser. 

Som noget nyt er der udbudt et online kursus i samarbejde med Joblife. Emnet er Nudging og det 

afholdes to gange. 

Der er forsat godt gang i salget af interne kurser. Alene i december har der været tre, hvor af et 

pga. nedlukningen er udsat til 2021. Sammen med andre aftaler er de første kurser i 2021 allerede 

aftalt. 

Der er indgået samarbejds- / rammeaftale med IUCE. Forventningen er, at det skal gøre det 

nemmere for sekretariatet når der kommer forespørgsler på kurser indenfor HR og administration 

og selvfølgeligt en styrkelse af foreningens fokus på uddannelse og opkvalificering af medarbejdere. 

 

Der er indgået aftale med LML Sport om samarbejde vedr. Aqua Boot Camp 5 2021. 

 

f. LOA/Idan 
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Fremtidens svømmefaciliteter / Danskernes svømmevaner: 

I forlængelse af sidste bestyrelsesmøde har Lars og Karin haft et møde med Alina og 

Peter Forsberg vedr. definition på bassintyper. Det blev til en god og konstruktiv snak og oversigten 

blev rettet til. 

 

Der skulle have været afholdt møde 8. december, men det blev udsat. Den nye nedlukning 

forsinker hele projektet yderligere. 

 

g. IAKS/IAKS Nordic 

Holger Kortbek fra IFFD er blevet valgt til forretningsudvalget IAKS (hovedorganisationen). 

 

h. IUCE/Klaus Frejo 

Vi afventer (stadig) endelig aftalegrundlag til underskrift. Der pågår dialog omkring enkelte 

formuleringer i aftalen. 

Der er afholdt fælles fysisk møde i styregruppen i Nyborg d. 2. december. På dagsordenen var input 

til uddannelse, evaluering og rammerne for styregruppearbejdet. 

IDAN meddelte, at de ønsker at trække sig fra styregruppen. 

 

i. KL 

Intet nyt. 

 

j. HI 

Den fælles temadag der skulle have været afholdt 21. oktober i Holbæk Sportsby er i stedet 

programsat til 24. marts.    

Vi afventer forsat ny dato for Campusdagen.  

 

Lars har i forbindelse med styregruppemødet i uddannelsesgruppen snakket med Henrik og der er 

lavet en aftale om et møde sammen med IFFD 18. december. 

 

k. Andet 

 

Der er i oktober / november gennemført en undersøgelse vedr. Svømmebadet.  

Undersøgelsen har bl.a. haft til formål at blive klogere på medlemmernes ønsker og forventninger 

til bladet og er rundsendt til alle medlemskategorier via mail. 

Besvarelserne viser blandt andet at: 

• Et flertal ønsker bladet leveret fysisk – flere også gerne med en online udgave som 

supplement. 

• Et flertal af svømmebadene svarer, at de bliver inspireret af de annoncer der er i bladet 

• Et flertal peger på teknik som et område der gerne vil have indhold om 

• Et flertal er enige / helt enige i, at det sikrer kvaliteten af bladet, at det er foreningen selv 

der overvejende producerer indholdet 

 

Alt i alt viser undersøgelsen tilfredshed med bladet og når der er plads til det skal de positive 

budskaber fra undersøgelsen deles i en nyhed. 

Med udgangspunkt i undersøgelsen blev det besluttet at fastholde det nuværende niveau omkring 

Svømmebadet / det trykte medie og kobler det sammen med muligheder på online medier.  
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Lars udtrykte stor tilfredshed med det nye layout af bladet og det store arbejde der i den 

forbindelse er lavet. 

4. Årsmøde 2021 
a. Partnerinvitationen er så godt som færdig. Næste møde med Partnerudvalget er 19. januar, hvor de 

sidste detaljer afklares.  

5. ERFA / Temadag 2021  
Tilmelding til Sikkerhedsdagen var planlagt til at åbne omkring årsskiftet, men med den seneste 

nedlukning ser vi på mulighederne for, at flyttet dagen fra 18. marts til slutningen af april med 

mulighed for at afholde generalforsamlingen online, hvis det ikke ender med at det ikke er muligt at 

mødes fysisk der. 

 

Tilmelding til fælles temadag med HI 24. marts er åbnet. 

 

Vi afventer udviklingen generelt i forhold til fysiske møder inden der planlægges flere 

arrangementer. 

 

I forlængelse af webinaret 1. december med 35 tilmeldte er der allerede nu planlagt et ny til 

afholdelse 16. december herefter igen til Nytårskur d. 7. januar.  Vi ser på mulighederne for sende 

et stykke kransekage eller lignende til de tilmeldte ved Nytårskuren, hvor emnet bliver:  

Hvad er det for en virkelighed vi står i. Fx i forhold til genåbning, men også Corona sådan helt 

generelt i forhold til opsamling på den seneste periode. 

 

Herudover arbejdes der på en plan for hele året. Herunder bl.a. på en sammenkobling mellem en 

udvalgt artikel i bladet som bliver fulgt op af et webinar. 

Webinarer kan være med til at understøtte det fokus vi har på, at komme tættere på 

medlemmerne og være agile i hverdagen i forhold til hurtigt aktuelle emner 

 

Input til webinar: Der skal være tid til at ankomme og snakke af inden selve webinaret går i gang.  

6. Møder med potentielle samarbejdspartnere 
Der er rundsendt brev med præsentation af foreningen med invitation til dialogmøder med følgende 

organisationer: 

• Miljøstyrelsen – der er aftalt møde 29. januar 2021 

• DI - Lasse Friberg (ansvarlig for feriecenter/badelande) 

• HORESTA – Freja Brandhøj (ansvarlig for hoteller mv.) Der er aftalt online med den politisk 

ansvarlige onsdag d. 16. december. 

• Wellness Danmark (har en certificeringsordning for wellnessfaciliteter) 

• Camping Outdoor Danmark (brancheorganisation for camping og outdoorbranchen) 

• DK-Camp (sammenslutning af 230 campingpladser) 

• DCU (driver selv 22 pladser – derudover interesseorganisation for campister) 



 
 

Side 5 af 5 
 

• Rådet for Større Badesikkerhed – Formandsskifte i september og flere nye 

medlemmer i Repræsentantskabet. 

• Dansk Svømmeunion  

7. Økonomi 
a. Regnskab 

8. Eventuelt 
a. Copenhagen Risk & Safety Group har, I forlængelse af præsentationen ved mødet 26. oktober, 

fremsendt oplæg til samarbejdsaftale. 

 

Bestyrelsen er enige om at gå videre med mulighederne for en aftale. 

Sekretariatet er tovholder og spøger Liselotte når / hvis der er faglige spørgsmål. 

Action Cards tages med som en del af Sikkerhedsdagen. 

 

b. Kent Nielsen, Haslev Svømmehal, har pr. mail meddelt, at han ønsker at stille op til bestyrelsen ved 

den næste generalforsamling. I medlemskategorien svømmebade er Anette og Lars på valg. 

 

c. Problematik vedr. blufærdighedskrænkere vendt i forbindelse med, at Liselotte hos den lokale 

politimyndighed har fulgt op på en gammel sag.  

Det blev besluttet, at vi skal følge op det møde der tidligere har været afholdt med 

Justitsministeriet for at spørge ind til hvor mange påbud om ophold til der bliver udstedt til 

seksualforbrydere. 

 

d. Dato for næste møde: torsdag d. 14. januar 2021 kl. 12 – online. Vi starter med frokost sammen 

hver for sig.  

 

 


